
                                                             Protokół Nr 9/11 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

dnia  25 października   2011 r.
odbytego w siedzibie urzędu gminy   

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800 
Zamknięcie posiedzenia godz. 1030

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, który powitał 
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz i Zastępca Wójta Jerzy Makowski.
W posiedzeniu uczestniczył wiceprzewodniczący rady Bogdan Grabski .
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum,  przy którym komisja 
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie.
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały 
w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niżej :

1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję,która odbędzie się w dniu 28 października 2011 r.
4.Ocena ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
   Opinia komisji na sesję 
5.Sprawy różne 
6.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1
Jak wyżej . 
Ad.2
Protokół Nr 8/11 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie tj. 5 głosami „za” 
bez odczytywania .
Ad.3 
Przewodniczący komisji  odczytał  projekty uchwał  przygotowane pod obrady najbliższej  sesji  , 
komisja je przeanalizowała, wysłuchała wyjaśnień na zadawane pytania, a następnie zaopiniowała 
jak niżej : 
-projekt  uchwały Nr XI/85/2011 w sprawie obniżenia ceny skupu 1 dt żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego
Wójt  Gminy  –opierając  się  na  uzasadnieniu  dołączonym  do  projektu  uchwały  ,  powiedział 
dlaczego zaproponował obniżenie ceny skupu 1dt żyta do celu wymiaru podatku rolnego z kwoty 
74.18 zł za 1 dt ogłoszonej przez GUS do 48 zł za 1 dt .Wójt uważa ,iż zaproponowana stawka 
przez niego jest stawką wyważoną, uwzględniającą również potrzeby gminy.  
Radny Bogdan Chaładus – zabierając głos co do wysokości stawki m.in. powiedział ,że budżet jest 
bardzo napięty , a wzrost stawki wynosi 33.3 % .
Komisja uwag nie wniosła i  5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .  
- projekt uchwały Nr XI/86/2011  w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie 
  podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny- komisja 5 głosami "za” pozytywnie zaopiniowała 
  projekt uchwały ,  
-projekt  uchwały  Nr  XI/87/2011  w  sprawie  określenia   wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości
Wójt Gminy – poinformował ,że stawki roku obecnego tj. 2011 wzrosły o wskaźnik cen o 4.2 % , a 
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następnie  komisja   przeanalizowała  projekt  uchwały  biorąc  pod  uwagę  stawkę  roku  2011, 
planowaną na rok 2012 i stawkę maksymalną podaną przez Ministra Finansów .
Komisja bez uwag , 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .  
- projekt uchwały Nr XI/88/2011 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie 
podatku  od nieruchomości i deklaracji na podatek od nieruchomości  - komisja 5 głosami "za" 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,
-projekt uchwały Nr XI/89/2011  w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych
Komisja po przeanalizowaniu projektu uchwały, uwag nie wniosła i 5 głosami „za” pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały .
- projekt uchwały Nr XI/90/2011 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie 
podatku leśnego i deklaracji na podatek leśny – komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały , 
-projekt  uchwały Nr XI/91/2011 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy   w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2016 – komisja 5 
głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
-  projekt   uchwały Nr  XI/92/2011 w sprawie  ustalenia wysokości  opłaty za wpis  do  rejestru 
żłobków i    klubów dziecięcych  –  komisja  5  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały , 
-projekt   uchwały  Nr  XI/93/11  w  sprawie  współdziałania  międzygminnego  dotyczącego 
powierzenia  Gminie Goleniów zadania publicznego w zakresie oświaty 
Uzasadnienia do w/w projektu uchwały przedstawił zastępca wójta,  powiedział jakiej osoby to 
dotyczy ,iż jest to osoba niepełnosprawna i jaki jest koszt gminy w wykonaniu tego ustawowego 
zadania .
Radny  Bogdan  Chaładus  –  zbierając  głos  poruszył  temat  dotyczący  dokształcania  poza 
obowiązkiem szkolnym osób niepełnosprawnych mających np. 18-20 lat i zdaniem radnego lepszy 
by był efekt jeżeli zmieniłoby się formę np. w ramach poniesionych środków zorganizować dla 
tych osób wyjazd np. do Mielna na 10 dni .
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
-  projekt   uchwały  Nr  XI/94/11  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  ustalenia  opłat  za 
korzystanie   z  cmentarzy  komunalnych  i  urządzeń  cmentarnych  –  komisja  5  głosami  '”za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały , 
- projekt uchwały  Nr XI/95/2011 w sprawie uchylenia uchwały Nr V/28/11 Rady Gminy Stargard 
  Szczeciński z dnia 28 lutego 2011 r. - komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały , 
Przewodniczący komisji zapytał  o remont pomieszczeń budynku w Koszewie , do którego mają 
być przeniesieni mieszkańcy Rogowa 15 . 
Wójt Gminy – wyjaśnił co się dzieje w Koszewie z tym budynkiem , iż gmina chce nabyć drugą 
połowę tego budynku , ale jeżeli się  nie uda  to zostanie przygotowana połowa tego budynku do 
zamieszkania . Czasowo być może  ta rodzina zostanie przeniesiona do budynku nr 48 w Pęzinie .
- projekt  uchwały Nr XI/96/2011  w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy na 
okres dłuższy niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na dzierżawę 
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,
- projekt  uchwały Nr XI/97/2011  w sprawie uchwalenia „Programu współpracy gminy Stargard 
Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2012 „ 
Radny Bogdan Chaładus – powiedział o zabytkowym kamieniu , który obecnie jest w Krąpielu 
zasypany ziemią , a należy go odkopać bo jest zabytkiem i dlatego radny zaproponował zmianę 
brzmienia w załączniku pkt 8 podpunktu 2. b z :
- ochrona zabytkowych obiektów sakralnych i kościołów  
na 
-ochrona obiektów zabytkowych 
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Wobec powyższego Komisja  Socjalno  -  Porządkowa i  Oświaty popierając propozycję  radnego 
przyjęła do w/w projektu uchwały wniosek w brzmieniu jak niżej : 
WNIOSEK KOMISJI SOCJALNO -PORZ ĄDKOWEJ I O ŚWIATY  
Komisja proponuje w/w projekcie uchwały tj.  w załączniku do uchwały w punkcie:
 8 . Priorytetowe zadania publiczne
 podpunkcie 2.b) zmienić brzmienie  zapisu z :

• ochrona zabytkowych obiektów sakralnych i kościołów
na 

• ochrona obiektów zabytkowych
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie wraz ze zgłoszonym wnioskiem . 
-  projekt  uchwały  Nr  XI/98/2011  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  ze 
środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – komisja 5 głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały , 
- projekt uchwały Nr XI/99/2011w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 3 do umowy 
współpracy   w sprawie udziału w przedsięwzięciu pod nazwą „ Ochrona wód jeziora Miedwie 
poprzez    budowę kanalizacji i przebudowę oczyszczalni ścieków na obszarze aglomeracji Stargard 
Szczeciński „
Wójt  Gminy  –  przedstawił  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  i  poinformował  ,że  aneks  jest 
potrzebny w związku z koniecznością doprecyzowania w umowie współpracy wzajemnych praw i 
obowiązków  pomiędzy  beneficjentem  i  podmiotami   ,  a  zmiany  w  umowie są  niezbędne  do 
podpisania  umowy o  dofinansowanie  realizacji  inwestycji  i  poinformował  o  dacie  podpisania 
aneksu i umowy .
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .   
-  projekt  uchwały   Nr  XI/100/201  w  sprawie  wystąpienia  do  Trybunału  Konstytucyjnego  z 
wnioskiem  o  zbadanie  zgodności  przepisu  art.128  ust.2  ustawy  z  dnia  27  sierpnia 2009  r.  o 
finansach publicznych z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej i Europejską Kartą Samorządu 
Lokalnego
- projekt  uchwały Nr XI/101/2011 w sprawie wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z 
wnioskiem o zbadanie zgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej i 
Europejską  Kartą Samorządu Lokalnego 
Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia do w/w dwóch projektów uchwał przedstawionych przez 
wójta gminy , gdzie głównie dokłada się zadań gminom jak poinformował wójt bez , a nie dokłada 
się środków na ich realizację .
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała dwa wyżej wymienione projekty uchwał .  
- projekt  uchwały Nr  XI/102/2011 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice
Wójt Gminy przedstawił sytuację dotyczącą tego projektu uchwały , gdzie jest brak zgody 
współwłaściciela drogi wewnętrznej na wprowadzenie nazwy ulicy , ponieważ ma pewne 
wymagania m.in.  dotyczące stanu drogi gminnej o nazwie Jabłonkowa.
Jak poinformował wójt , sprawa ta ma się wyjaśnić do sesji , bo zgodnie z przepisami (jak 
informowała Pani Antczak- kierownik referatu i osoba  opracowująca ten projekt ) musi być zgoda 
wszystkich współwłaścicieli tej drogi wewnętrznej .  
Komisja  przyjęła uzgodnienie , iż do sesji sprawa projektu tej uchwały zostanie wyjaśniona , bo nie 
ma zgody wszystkich współwłaścicieli tej drogi  . 
- projekt uchwały Nr XI/103/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/20/11Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 4 lutego 2011 roku 
Uzasadnienie do tego projektu uchwały przedstawiła Pani Mirosława Antczak jako osoba 
przygotowująca ten projekt .
- projekt uchwały nr XI/104/2011 w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego w 
obrębie Lipnik , gmina Stargard Szczeciński 
Wójt Gminy – przedstawił uzasadnienie do tego projektu uchwały i poinformował ,że na



- 4 - 
 posiedzeniu komisji gospodarki był obecny Pan Cykalewicz autor tego projektu uchwały i jeżeli 
będzie potrzeba zgłoszona przez obecną komisję , zostanie zaproszony na obrady sesji .
W trakcie dyskusji wójt powiedział ,że przedmiotem zmiany jest przeznaczenie terenów rolniczych 
na cele zabudowy produkcyjnej przemysłowej nie uciążliwej i składowo - magazynowej wraz z 
infrastrukturą techniczną i komunikacyjną i jest to teren o powierzchni 125 ha stanowiący własność 
Zachodniopomorskiego Uniwersytetu Technologicznego w Szczecinie .
Radny Chaładus – powiedział ,że jeżeli tam nie będzie przemysłu ciężkiego to dobrze ,że będzie 
taki teren .
Radny Daniel Lesner – powiedział ,że jest przeciwny ponieważ za torami są budynki mieszkalne 
mieszkańców Grzędzic .
Kolejno Wójt Gminy przypomniał ,że w paragrafie 42 należy ustalić w % opłaty , które mogą 
wynosić od 0 %  do 30 %  i zaproponował  15 %, a w drugim przypadku 20 % i zapis tego 
paragrafu  przedstawia  się następująco  " Zgodnie z art.36 ust.4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ustala się jednorazową opłatę wzrostu wartości 
nieruchomości w wysokości 15 %  dla terenów komunikacji , terenów technicznych i terenu 
przemysłowego PS.01 oraz w wysokości 20 % dla wszystkich pozostałych terenów objętych 
planem ".    
Zmniejszenie stawki będzie pewną promocją gminy powiedział wójt , a ponadto  rekompensatą za 
koszty związane z tą zmianą , bo sami ponoszą koszt zmiany .
Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy jednym głosie „przeciw”.
Komisja uznała ,iż nie musi być obecny Pan Cykalewicz na sesji do przedstawienia w/w projektu 
uchwały .
 -projekt uchwały Nr XI/105/2011  w sprawie zwołania zebrania wiejskiego – komisja 5 głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Ad.4
Przewodniczący komisji przedstawił informację dotyczącą stanu ochrony przeciwpożarowej na 
terenie gminy . 
W trakcie omawiania informacji komisja oceniała stan wyposażenia każdej jednostki i zwracano 
uwagę w co jeszcze dana jednostka powinna być wyposażona .
W trakcie dyskusji poruszono problem szafek p.poż  i ich usytuowania  , bo często są niszczone , iż 
najlepszym miejscem była by posesja u mieszkańców za ich zgodą  .
Zwrócono uwagę , aby na terenie gminy gdzie nie było przeglądu hydrantów - wykonać je. 
Radny Chaładus – zaproponował ,aby strażacy  sami bezpośrednio do wodociągów zgłaszali 
potrzebę przeglądu .
Przewodniczący komisji przedstawił  informację sporządzoną przez Prezesa OSP w Sownie 
dotyczącą stanu tejże jednostki . Z pisma wynikało ,że brakuje na wyposażeniu tej jednostki m.in. 
tak ważnej rzeczy jak drobina pożarnicza .
Mówiono  o uzupełnieniu wyposażenia w  aparaty powietrzne , radiotelefony .
Komisja przyjęła opinię jak niżej :   
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 25 października 2011 r. dokonała 
oceny wyposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie gminy i jednostki ZOSP 
Witkowo – na podstawie informacji  .  Podczas dyskusji  członkowie komisji  zwrócili  uwagę  na 
uzupełnienie wyposażenia jednostek np. w drabinę , aparaty powietrzne czy radiotelefony .
Komisja informację przyjęła i pozytywnie ją zaopiniowała .
Informacja przedstawiona przez wójta stanowi załącznik do protokołu . 
Ad.5
Radny Daniel  Lesner – zgłosił  konieczność  przycięcia gałęzi dębu rosnącego koło posesji  Pani 
Derwińskiej , bo wchodzą w sieć energetyczną .
Radny Chaładus – zapytał  o budynek w którym mieści się  biblioteka w Pęzinie  , czy został już 
przejęty , bo coś się dzieje z dachem.
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet poruszył temat dotyczący transportu zbiorowego tej 



- 5 - 
części gminy , gdzie m.in.  mieszka radny , o którym to problemie rozmawiano na sesji 
wrześniowej , iż praktycznie ta część gminy nie ma możliwości korzystania z transportu , bo poza 
dwoma kursami autobusów PKS w dni robocze , nie ma innych połączeń i wójt obiecał ten problem 
w jakiś sposób  rozwiązać .Dalej radny poinformował o spotkaniu na ten temat wraz z sołtysami 
tychże miejscowości  z wójtem i poprosił wójta o przedstawienie , co postanowiono .
Wójt  Gminy  –  zabierając  głos  wyjaśnił  ,iż  przedstawiono  taki  rozwiązanie  ,  aby  przedłużyć 
kursowanie autobusów MZK do tych  miejscowości i to by obowiązywało od nowego roku 2012 . 
Dalej wójt m.in. powiedział ,że należy dokładnie wyliczyć koszty i zmienić porozumienie .
Radny Chaładus – powiedział o swoich uwagach , iż może być tak ,że zostaną wydane duże ilości 
środków , a np. z Sowna i Strumian będzie mało osób korzystać z tej formy  transportu . 
Przewodniczący Komisji przypomniał o dokończeniu remontu w świetlicy wiejskiej w Poczerninie .
Radny Tomasz Nowicki przypomniał o naprawie drogi koło przystanku w Sownie pod lasem i o 
tym , że w Lubowie  nawożona jest ziemią nad  drogą co powoduje podniesienie się stanu wody. 
Zwrócił się z prośbą o 3 wywrotki czarnej ziemi na boisko sportowe , aby zasiać trawę i tutaj wójt 
odpowiedział ,że musi sprawdzić czy są środki na ten cel . 
Przewodniczący  komisji  przypomniał  ,że  komisja  po  zakończeniu  posiedzenia  pojedzie  do 
miejscowości Rogowo celem wydania opinii na temat lokalizacji terenu pod plac zabaw . 
Ad.6
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował 
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie .  

Protokołowała :                                                                         Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                             Jarosław Kornet 
Data sporządzenia :                                                                   Data podpisania : 
2011.10.25                                                                                2011. ….......................

  


